
Protokół  z  XI sesji 
Rady Miasta Malborka

w dniu 29 września 2011 r.

          Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta Malborka i trwała od godz. 11:00
do 14:00.

Ad. pkt 1

Otwarcie sesji i stwierdzenie i stwierdzenie prawomocności obrad.

         Sesję otworzył i prowadził  Przewodniczący Rady Arkadiusz Mroczkowski.  Na
podstawie listy obecności  (zał.  nr  1)  stwierdził,  że na stan 21 radnych obecnych jest  20,
nieobecny radny Józef Barnaś – usprawiedliwiony. Sesja jest prawomocna do podejmowania
uchwał.

Przewodniczący  powitał  radnych,  burmistrza  Andrzeja  Rychłowskiego,  zastępców
Jerzego  Skoniecznego  i  Macieja  Ruska,  dyrektorów,  kierowników  i  prezesów  firm
komunalnych,  przedstawiciela  Policji,  pracowników  urzędu,  dyrektora  biura  europosła
Tadeusza  Cymańskiego,  media  oraz  mieszkańców  miasta.  

Ad. pkt 2
Radni otrzymali porządek na piśmie, jest on następujący:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Informacja na temat pozyskiwania i wykorzystania środków pozabudżetowych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) zmian wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana, 
b) zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VII zmiana, 
c) zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  dzielnicy  Piaski

(Rakowiec) w Malborku uchwalonego uchwałą nr L/453/10 Rady Miasta Malborka z
dnia 09 września 2010 r.,

d) zmiany uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących mienie
komunalne oraz zbycia własnościowego spółdzielczego prawa do lokali mieszkalnych
przysługującego gminie Miasta Malborka,

e) ustalenia  dni  i  godzin  otwierania  i  zamykania  placówek  handlowych,  zakładów
gastronomicznych i usługowych zlokalizowanych na terenie miasta Malborka, 

f) wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie w trybie bezprzetargowym na okres do 15
lat  nieruchomości  komunalnej  niezabudowanej  położonej  w  Malborku  przy  ul.
Toruńskiej,

g) zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  zamiarze,  bądź  przekazania
nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa, 

h) zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka z dnia 5 listopada 2010 w
sprawie  przyjęcia  na rok 2011 Programu Współpracy Gminy Miejskiej  Malbork  z
organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka,

i) zmiany  Uchwały  nr  III/11/2006  z  dnia  21  grudnia  2006  r  w  sprawie  powołania



Szkolnego schroniska Młodzieżowego z siedzibą w Malborku, ul. Żeromskiego 45,
j) zmiany Uchwały nr 251/XL/97 z dnia 30 grudnia 1997 r. w sprawie przyznawania

środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki
zdrowotnej,

k) zmiany uchwały XXXV/328/09 Rady Miasta Malborka z dnia 26 marca 2009 r. w
sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o  charakterze
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Malbork”,

l) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady
Miasta Malborka, 

7.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8.  Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Malborka. 
9. Komunikaty i wolne wnioski.
10.Zakończenie sesji.
                                                                                                           
Burmistrz  złożył  wniosek  o  wprowadzenie  do  porządku  obrad  następujących  projektów
uchwał:

• Projekt  uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr XLVII/438/10 z dnia  30 czerwca
2010 r. w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i
niepublicznych jednostek oświatowych oraz zakresu i  trybu kontroli  prawidłowości
ich wykorzystania, 

• Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Malborka  na  2011  rok  –  VIII
zmiana, 

Radni wniosek przyjęli poprzez głosowanie 20 głosami za.
Porządek po zmianach wygląda następująco:

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza.
4. Zapytania i interpelacje radnych.
5. Informacja na temat pozyskiwania i wykorzystania środków pozabudżetowych.
6. Podjęcie uchwał w sprawie:

 a)  zmian wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana, 
 b)  zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VII zmiana, 
 c)zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dzielnicy Piaski (Rakowiec)
w Malborku uchwalonego uchwałą nr L/453/10 Rady  Miasta Malborka z dnia 09 września
2010 r.,
d)  zmiany uchwały w sprawie  zasad  sprzedaży lokali  mieszkalnych stanowiących mienie
komunalne  oraz  zbycia  własnościowego  spółdzielczego  prawa  do  lokali  mieszkalnych
przysługującego gminie Miasta Malborka,
e)  ustalenia  dni  i  godzin  otwierania  i  zamykania  placówek  handlowych,  zakładów
gastronomicznych i usługowych zlokalizowanych na terenie miasta Malborka, 
f) wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie w trybie bezprzetargowym na okres do 15 lat
nieruchomości komunalnej niezabudowanej położonej w Malborku przy ul. Toruńskiej,
g)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  zamiarze,  bądź  przekazania
nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa, 
h) zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka z dnia 5 listopada 2010 w sprawie
przyjęcia  na  rok  2011  Programu  Współpracy  Gminy  Miejskiej  Malbork  z  organizacjami
pozarządowymi  i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na



rzecz mieszkańców miasta Malborka,
i) zmiany Uchwały nr III/11/2006 z dnia 21 grudnia 2006 r w sprawie powołania Szkolnego
schroniska Młodzieżowego z siedzibą w Malborku, ul. Żeromskiego 45,
j) zmiany Uchwały nr 251/XL/97 z dnia 30 grudnia 1997 r. w sprawie przyznawania środków
finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli korzystających z opieki zdrowotnej,
k) zmiany uchwały XXXV/328/09 Rady Miasta Malborka z dnia 26 marca 2009 r. w sprawie
przyjęcia „Regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów
zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Malbork”,
l) zmieniająca uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty Kultury i Sportu Rady Miasta
Malborka, 
m)zmiany Uchwały Nr XLVII/438/10 z dnia 30 czerwca 2010 r. w sprawie ustalenia trybu
udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych jednostek oświatowych oraz
zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich wykorzystania, 
 n)zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VIII zmiana, 
7.  Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
8.  Przyjęcie protokołu z IX sesji Rady Miasta Malborka. 
9.Komunikaty i wolne wnioski.
10.Zakończenie sesji.                                                                                                           

Ad. pkt 3

Sprawozdanie z międzysesyjnej pracy Burmistrza radni otrzymali na piśmie (zał. nr 2).
Radny  Leszek  Witkiewicz  wyraził  zadowolenie  w  imieniu  komisji  ds.  Społecznych  z
powodu  propozycji  nowej  siedziby  dla  MOPSu.  Pyta  na  jakich  warunkach  nastąpi
przekazanie budynku po przychodni MEDERI. Drugie pytanie dotyczy rozprawy sądowej w
dniu 13.09 br z powództwa właściciela jednego z malborskich firm przeciw Gminie Miejskiej
Malbork, czy zapadł wyrok i jaki.
Radny Marek Charzewski  pytanie dotyczy spotkania z pracownikami Wydziału Oświaty
Kultury  i  Sportu.  Radny  otrzymał  informację,  że  na  spotkaniu  omówiono  kwestię
prowadzenia  księgowości  malborskiej  oświaty.  Sprawy  związane  z  finansami  zostaną
przekazane  Wydziałowi  OKS.  Z  tego  co  mówione  było  na  posiedzeniu  komisji  OKS  te
sprawy miały być  przekazane Wydziałowi  Finansowemu.  Radny pyta  jakie  były motywy
zmiany decyzji. Czy osoby, które przeszły z MZEASu do Wydziału OKS mogą spodziewać
się wypowiedzeń. Jeżeli tak to ile osób.
Radny Sławomir Grudziński pyta czy sprawozdanie z międzysesyjnej pracy burmistrza nie
mogłoby być obszerniejsze.  Np. jest  informacja,  że zastępca burmistrza Jerzy Skonieczny
uczestniczył w posiedzeniu Powiatowej Rady Zatrudnienia a o zatrudnieniu nie ma nic, nie
ma nic na temat stopnia bezrobocia w mieście.
Burmistrz A.  Rychłowski w sprawie  przejęcia  budynku dla MOPSu rozmowy się  toczą,
jeszcze ostateczna decyzja nie została podjęta. 
Jeśli chodzi o sprawę sądową, to zostałem poproszony w charakterze świadka. Chodzi o karę
umowną jaką powinna zapłacić firma PRINO PLAST za niewykonanie inwestycji od wielu
lat. Spółka pozwała Miasto do sądu. Przykro tym bardziej, że Prezesem spółki jest Honorowy
Obywatel Miasta .
Zastępca J.  Skonieczny odpowiadając radnemu Charzewskiemu,  rozpatrywane były dwie
koncepcje  funkcjonowania  po  rozwiązania  MZEASu  finansów  oświaty  w  Malborku.
Pierwszym rozwiązaniem było utworzenie specjalnego wydziału podlegającego Skarbnikowi
w wydziale finansowym. Drugim rozwiązaniem do którego ostatecznie się skłoniliśmy jest



pozostawienie finansów w wydziale oświaty. 
Część obowiązków przeszło jednak do wydziału finansowego, sprawy kadrowe przeszły do
wydziału organizacyjnego. Wydaje nam się to rozwiązanie za najbardziej racjonalne. Co do
zatrudnienia to 3 osoby otrzymały wypowiedzenia.
26.09 zastępca Jerzy Skonieczny spotkał się z wicewojewodą w sprawie uchwał o dotacjach
dla przedszkoli.
27.09  uczestniczył  w konferencji  na  temat  kolei  pn  „Kolej  siłą  Polskiej  gospodarki”
reprezentowana była prezentacja dotycząca dworca PKP jako przykład „dobrych praktyk”.
Odpowiadając  radnemu  S.  Grudzińskiemu  to  szczegółowych  informacji  Burmistrz
Skonieczny  w każdej chwili może udzielić, gdyż posiada szczegółowe informacje na temat
bezrobocia.
Burmistrz A. Rychłowski  poinformował, iż w trakcie regionalnych obchodów światowego
dnia  turystyki  Dyrektor  MWC  odebrała  I  nagrodę  za  najlepszy  produkt  turystyczny
województwa  pomorskiego  jest  to  Magi  Malbork.  Produkt  ten  będzie  reprezentował  w
Warszawie województwo pomorskie jeśli chodzi o nadanie certyfikatu Polskiej Organizacji
Turystycznej.  Gdyby  się  to  udało,  to  będzie  on  promowany  w  całej  Polsce  w  ramach
najlepszych produktów ogólnopolskich.  

Ad. pkt 4

Zapytania i interpelacje radnych.
Radny  L.  Witkiewicz podziękował  za  błyskawiczne  załatanie  dziur  na  jezdni  przy  ul
Mickiewicza oraz za wyrównanie ciągu ulicy Parkowej za OSiRem.
 Sprawy do załatwienia:

• zakończenie wymiany nawierzchni i naprawy chodników przy ulicy Narutowicza,
• wystające lub zapadnięte studzienki na jezdniach, sporządzić bilans potrzeb w tym

zakresie, 
• zbyt nisko usytuowane znaki z nazwami ulic (mieszkaniec rozbił sobie głowę o taki

znak) należałoby to sprawdzić,
Radna Alicja Osińska – na przeciwka budynku TBS stoi stary wagon kolejowy, należałoby
go usunąć.
Radna podziękowała  naczelnik GKO B.  Kozickiej  za szybkie  załatwianie  spraw leżących
w jej kompetencji.
Radny Z. Kowiel przekazał sygnały mieszkańców ul. Wiosennej, którzy narzekają na zły stan
chodników po obu stronach tejże ulicy. 
Radna T. Zdanowicz przekazała uwagi mieszkańców, którzy wskazują potrzebę postawienia
urządzeń  służących  dzieciom  w  śródmieściu.  Mieszkańcy  zwrócili  uwagę  na  ruchome
urządzenia  dla  dzieci  najmłodszych  ustawione  przy  ogródkach  piwnych.  Jest  to
niewychowawcze. 
Radny K. Grylak podziękował w imieniu mieszkańców za zajęcie się ul. Łąkową.
Jeden z mieszkańców na swój koszt wyremontował chodnik przed swoja posesją        i pyta
czy może liczyć na to, że koszt remontu będzie ze strony miasta mu zwrócony. 
Kolejna sprawa to obietnica Burmistrza dotycząca realizacji kanalizacji na Nowej Wsi, radny
pyta jakie środki Burmistrz przewiduje na ten cel w przyszłym budżecie.
Następna  sprawa  dotyczy  nieruchomości  gruntowej  i  budynku  który  spłoną  przy  ul.
Konopnickiej.  Czy wiadomo skąd wziął  się ogień.  Czy jest  zainteresowanie kupnem tego
terenu.
 Radny K. Grylak  cyt:”  13 września br. zapoznałem się z wyłożonym w Biurze Rady,



zaproszeniem – tu pozwolę sobie zacytować krótką jego treść; poproszę też z góry pana
Przewodniczącego, by nie przerywał, bo może to zdeformować ewentualne późniejsze –
gdyby ktoś chciał mnie tropić – tzw. rozpoznanie zdarzeń. Limitu czasu nie przekroczę.
Oto treść:

Malborskie Stowarzyszenie Przyjaciół zwierząt REKS ma przyjemność zaprosić Państwa
do  wspólnego  ogólnopolskiego  protestu  przeciwko  trzymaniu  psów  na  łańcuchach.
„ZERWIJMY  ŁAŃCUCHY”.  Spotkajmy  się  18  września  2011r.  przy  fontannie  na  ul.
Kościuszki  w  godz.  11  do  15.  PRZYWIĄŻ  PSA  DO  SIEBIE  NIE  DO  BUDY.  W  imieniu
Zarządu Przemysław Wojtacha. I tu podpis w miarę czytelny.

Dość intensywnie przemierzam Malbork i przyznam, że problemu do którego odwołują
się organizatorzy,  na naszym podwórku nie zaobserwowałem. Wręcz przeciwnie, zbyt
wiele  psów  biega  luzem,  zwłaszcza  po  klatkach  schodowych  wieżowców,  o  czym
świadczą, napotykane niekiedy tzw. miny.

Poruszony apelem „zerwijmy łańcuchy”, „spotkajmy się przy fontannie” itd., jako ofiara
pogryzienia w dzieciństwie przez psa i uczestnik innych analogicznych zdarzeń (w tym
jednego o epilogu tragicznym), a ostatnio przed bodaj dwoma miesiącami, ratujący się
tym  oto  etui,  noszącym  do  dziś  ślady  psich  zębów,zapoznać  się  chciałem  z
organizacyjnymi szczegółami. Zdaję sobie sprawę, że ujawnienie tego nieposkromionego
zainteresowania, wielu poczyta mi za bezrozumną dogofobię.

• Zainteresowanie jednak było tym większe, że nie wiedziałem, czy do spotkania
dojść  ma  wespół  z  biegającymi  luzem  psami,  a  jeśli  tak,  to:
- co z fontanną, której dysze mogłyby podetkać – delikatnie mówiąc - psie resztki,
-co  z  bezpieczeństwem  przechodniów,  no  i  wreszcie,
- co – gdyby mógł – powiedziałby usytuowany tuż obok król, którego stanowiska
spodziewałem się dopatrzeć w wydanym przez pana Burmistrza pozwoleniu.

Nie  zdziwi  chyba  więc  nikogo  –  przynajmniej  z  Państwa  radnych  –  że  zapoznać  się
chciałem z materiałami źródłowymi – prośbą organizatorów i decyzją pana Burmistrza.
Bardzo  rzadko  prosiłem,  ale  dawniej  otrzymywałem  już  z  wydziałów  podobne
informacje, bez przeszkód.

Tym razem było inaczej. Urzędnicy wg mnie zachowali się bezbłędnie, szkopuł tkwił w
czym innym. A było to tak: tym razem najpierw udałem się nie do wydziału, a do pana
Burmistrza. Tam akurat w korytarzu stało kilku petentów, a pani sekretarka powiedziała,
że pozwolenie zostało już wydane i powinno być    w wydziale OKS. Bardzo uprzejmie
potraktowany  przez  świeżo  upieczoną  panią  Naczelnik,  rzuciłem  okiem  na  prośbę
organizatora, notatkę i pozwolenie podpisane przez pana Jerzego Skoniecznego – tego
samego, naszego umiłowanego. 

By długo nie  zawracać  głowy,  poprosiłem o skserowanie,  co  też  miało  się  stać,  pani
Naczelnik poszła z dokumentami do sąsiedniego pomieszczenia, by po kilku minutach
wrócić  komunikując,  że  jest  to  niemożliwe,  ponieważ  właśnie  –  po  konsultacji
telefonicznej  -  pan  Burmistrz  zabronił  kopiować  cokolwiek,  a  kopie  otrzymam  jeśli
wyczerpię naszkicowaną drogę służbową: najpierw do pana Przewodniczącego Rady, ten
do Burmistrza, a tamten do Naczelnika wydziału, którego podległy dokona kserokopii i
puści ją w drogę powrotną – docelowo do radnego.

Cóż  było  mówić,  podziękowałem  i  wyszedłem,  ale  po  chwili  doszedłem  do



wniosku, że nie muszę mieć żadnej kserokopii, wystarczy że dowiem się czy w niedzielę
będę  mógł  bezpiecznie  chodzić  po  ulicy  i  przynajmniej  będę  wiedział  co  mam
powiedzieć mieszkańcom, gdyby się kto zapytał.  Wróciłem więc,  by poprosić o samo
przeczytanie.  I  znów,  pani  Naczelnik  bardzo  uprzejmie,  powierzyła  mi  w  sąsiednim
gabinecie na wolnym biurku materiały. Zacząłem czytać, a nawet niektóre rzeczy sobie
notować  –  nawet  papier  od  pracownika  otrzymałem,  to  chyba  nic  zdrożnego.
No niestety, po kilku minutach pani Naczelnik powróciła z minorową miną i powiedziała,
że jest po rozmowie z panem Burmistrzem Skoniecznym, który nakazał odebrać mi te
materiały,  a  radny  jak  chce  mieć  dostęp,  to  może  i  kopię  nawet  otrzymać,  po
wyczerpaniu w/wym. drogi służbowej – nota bene ciekawy jestem, czy ktoś z państwa
radnych,  taki  szlak  już  przecierał.  I  znów,  cóż  było  mówić,  podziękowałem  pani
Naczelnik, i dziś serdecznie jej dziękuję, i nie dziwię się, że ostatecznie tak się zachowała,
bo do poleceń przełożonych zazwyczaj należy się stosować.
Pana Burmistrza poproszę o odpowiedź, jak w tej perspektywie, interpretuje on takie
zapisy:  „Każda  informacja  o  sprawach  publicznych  stanowi  informację  publiczną  w
rozumieniu  ustawy  i  podlega  udostępnieniu  na  zasadach  i  w  trybie  określonym  w
ustawie o informacji publicznej.”

„Informacja publiczna, która może być niezwłocznie udostępniona, jest udostępniana w
formie ustnej lub pisemnej bez pisemnego wniosku.”
„Podmiot  udostępniający  informację  publiczną  jest  obowiązany  zapewnić  możliwość:
kopiowania informacji publicznej, albo jej wydruk.”
Acha, i już kończąc, jak w praktyce godzi pan Burmistrz takie „coś”:
„Radnemu przysługuje prawo do informacji wynikające z ustawy w celu prawidłowego
wykonywania mandatu.”
„Prawo  do  informacji  polega  na  obowiązku  udzielenia  radnemu  przez  pracowników
jednostek organizacyjnych Miasta Malborka, pełnej informacji w danej sprawie, w tym
na dostępie do dokumentów związanych z tą sprawą.” 
Uprzejmie poproszę o odpowiedź. „
Radny S. Grudziński sprawa międzytorza dlaczego na międzytorzu zostanie wykonana tylko
część kanalizacji.
Radny J. T. Wilk  za trzy miesiące wchodzi w życie tak zwana ustawa śmieciowa. Do tej
pory było tak, że śmieci były własnością tych, którzy je odbierali. Teraz będzie tak, że śmieci
staną się własnością miasta. Czy jest plan działania i kto personalnie będzie odpowiadał za
przygotowanie projektu. Czy zdajemy się tylko na inwestycje i koncepcje miasta Tczew. Czy
planowane jest wprowadzenie opłaty śmieciowej, jeżeli tak to w jakiej wysokości. Jak będzie
naliczana czy na głowę mieszkańca, czy od nieruchomości? Czy przewidywany jest system
selektywnej zbiórki odpadów?

Druga  interpelacja  dotyczy  koncertu  jubileuszowego  Wawrzyńca  Zamkowskiego,
dlaczego nie było przedstawicieli Burmistrza.
Radny M. Charzewski dotyczy przebudowy szkoły łacińskiej.  W sprawozdaniu na temat
pozyskiwania i wykorzystania środków pozabudżetowych jest informacja, że miasto wstąpiło
o  przesunięcie  terminu  finansowego  zakończenia  tej  inwestycji,  czy  ta  prośba  została
rozpatrzona pozytywnie (do 30.11 2013 r.). Czy pojawiły się oferty na kolejny przetarg.
W informacji  międzysesyjnej  Burmistrza  są  informacje  na  temat  spotkania  Burmistrza  z
Wójtem  Gminy  Malbork  na  temat  inwestycji  drugiej  nitki  mostu.  Czy  takie  spotkanie
oznacza, że już coś wiadomo na temat inwestycji?
Następna  sprawa  dotyczy  Powiatowego  Ogniska  Plastycznego.  Rodzice  dzieci



uczęszczających do ogniska spotkali się z Burmistrzem. Jaka jest wysokość środków, którą
powiat musi przekazywać miastu za korzystanie z budynku. Czy pomysł usunięcia  stamtąd
ogniska jest spowodowany chęcią odzyskania budynku, czy to jest raczej pomysł Starostwa
Powiatowego, który chce zwrócić budynek miastu.
Radna B.  Piątkowska sprawa  dotyczy zdewastowanego  budynku  przy  ul.  Targowej  (na
rynku). Do kogo należy, kiedy zostanie wykonany ewentualny remont lub rozbiórka. Drugi
temat to  kupcy skarżą się,  że muszą zabierać ze sobą śmieci,  nie mogą ich zostawiać na
targowisku. jak wygląda sprawa wywożenia śmieci.
Następne pytanie,  czy nie  można zatrudnić  malborskich  bezrobotnych  przy inwestycji  na
międzytorzu do wykonywania prostych prac.
Sprawa kolejna, czy właściciel sklepu spożywczego na rogu ul. Piłsudskiego (była księgarnia)
mógłby wymalować elewację. Budynek wygląda fatalnie. 
Mieszkańcy proszą aby na przystanku przy Sp Nr 8 zamontować ławeczkę dla osób starszych.
Ad. pkt 5
Informacja  na  temat  pozyskiwania  i  wykorzystania  środków  pozabudżetowych  radni
otrzymali na piśmie (zał. nr 3). Wniosków i uwag nie było.
Ad. pkt 6
Podjęcie uchwał w sprawie:
Ad. pkt 6 a
Projekt uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana  Skarbnik
Miasta Małgorzata Pilarska – Downar zmiany danych dotyczące roku 2011 zamieszczone
są w załączniku nr 1. Natomiast w załączniku nr 2 wprowadzone są nowe przedsięwzięcia.
Opina  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej,  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji
Miasta,  Komisji  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji,  Komisji  Oświaty
Kultury Sportu, Kom. ds. Społecznych jest pozytywna. 
Radny K. Grylak w zał nr 1 na stronie 5, kolumna rok 2011,2012,2013 i druga kolumna
gwarancje i poręczenia, są trzy punkty określone słowem nie, co to oznacza? Skarbnik ustawa
o  finansach  publicznych  wprowadziła  wskaźnik  indywidualny dla  gmin.  Nie  musimy go
spełniać.  W latach  następnych (2014) będziemy musieli  spełniać  indywidualny wskaźnik.
Więcej  uwag i wniosków radni nie mieli.
Rada Miasta w wyniku głosowania 20 głosami za podjęła Uchwałę Nr XI/114/11 w sprawie
zmian wieloletniej prognozy finansowej – VI zmiana ( zał. nr 4).

Ad. pkt 6 b

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  budżetu  Miasta  Malborka  na  2011  rok  –  VII  zmiana.
Skarbnik Miasta Małgorzata Pilarska-Downar zmian zawiera zmianę dochodu zgodnie
z  załącznikiem nr 1. Zmiany wydatków zgodnie z załącznikiem nr 2, zmiany przychodów
zgodnie  z  załącznikiem  nr  3  oraz  aktualizację  rachunku  dochodów  własnych  zgodnie
z  załącznikiem  nr  4.  Wszystkie  zmiany  są  szczegółowo  opisane  w  uzasadnieniu  i
załącznikach. Opina Komisji Finansowo – Budżetowej, Komisji Rozwoju Gospodarczego i
Promocji  Miasta,  Kom.  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji,  Komisji
Oświaty Kultury Sportu, Kom. ds. Społecznych jest pozytywna. 
Radny  K.  Grylak w  uzasadnieniu  czytamy:”  na  wniosek  Naczelnika  Wydziału  RGP
zmniejsza się plan dochodów w zakresie dywidend następujących spółek w wyniku podjętych
uchwał Zgromadzenia Wspólników.  

• Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. Z kwoty 3000.000 zł do
kwoty 0,



• Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Sp. z o. o. Z kwoty 400.000 zł do kwoty
200.000 zł

• Przedsiębiorstwo „Nogat” Sp. z o. o. W Kalowie Wsi z kwoty 200.000 zł do kwoty
50.000

W związku  z  wysokim wykonaniem dochodów  z  tytułu  podatku  od  nieruchomości  oraz
udziałach  w  podatku  dochodowym od  osób  prawnych  zwiększa  się  plan  tych  dochodów
odpowiednio o kwotę 450.000 zł i 200.000zł.
Czy są to decyzje w wskutek wzrostu kosztów, spadku obrotów czy wzrostu płac w tym
sektorze a może jeszcze czegoś innego.
Radny  S.  Grudziński  nie  rozumiem tego,  że  do  budżetu  została  wstawiona  dywidenda
spółek komunalnych, bo przecież spółki komunalne działają non profit. Firma komunalna jak
mniej inwestuje będzie miała większe dochody. To nie znaczy, że będzie to właściwa praca.
Burmistrz A. Rychłowski wszystkie te zakłady funkcjonują w określonej sytuacji rynkowej.
W  uzgodnieniu  z  prezesami  tych  spółek  reaguję  na  bieżąco.  Można  przyjąć  pewne
przypuszczenia na etapie konstruowania budżetu i tak działamy.
 Nawiązując do artykułu z prasie to wynagrodzenia członków rad nadzorczych są od 2002
roku takie same i warto o tym powiedzieć. Prawda, że w TBS była niepłatna rada i to się
zmieniło. Warto też powiedzieć, że w niektórych spółkach było 2 prezesów czy dyrektorów a
jest po jednym. 
Radny K. Grylak nie uzyskałem odpowiedzi na swoje pytanie czy zmiany  w planach spółek
to skutek wzrostu kosztów, spadku obrotów, czy wzrosty płac w tym sektorze a może jeszcze
czegoś innego. Chciałem poznać te przyczyny.
Burmistrz,  odpowiedziałem, może ogólnie ale odpowiedź była zawarta. Uznaliśmy, że lepiej
jak spółki wypracowały dochód to zostawić na kapitale początkowym po to, żeby przez ten
trudny okres były wzmocnione i łatwiej radziły sobie na rynku.
Radny  J.T.  Wilk czuję  się  wypowiedzią  pana  Burmistrza  wywołany do  odpowiedzi,  co
prawda rzecz nie dotyczyła spółek ani wynagrodzeń w spółkach. Proszę wysłuchać swoje
wystąpienie  z  lutego  przy uchwalaniu  budżetu  zwracaliśmy uwagę  na  fakt,  że  wciskanie
dywidendy spółkom komunalnych  jest  nie  na  miejscu.  Dla  konstrukcji  budżetu  jeśli  jest
potrzebna  kwota  1  czy  2  mln  to  trzeba  radnym  powiedzieć,  że  jest  kłopot  dopiszemy
dywidendy a potem się zmieni a nie pójście w zaparte, że jest to osiągalne, kiedy wszyscy
wiedzieliśmy, że nie. Wielu z państwa zwracało uwagę  na to, że spółki działają non profit.
Nie jest na miejscu zostawić dywidenda w spółkach. Po drugie zgodnie z kodeksem spółek
handlowych pan Burmistrz miesza spółkom, to nie dobrze, one są niezależne. Spółki działają
na podstawie kodeksu spółek handlowych. Pan reprezentując organ właścicielski spotyka się
raz  do  roku  na  zgromadzeniu  wspólników  podejmuje  uchwałę  o  zatwierdzeniu  lub  nie.
Natomiast  co  do  składu  rad  nadzorczych.  Uważam,  że  nie  jest  na  miejscu,  że  wybitny
manager,  jeden z prezesów zasiada w radzie nadzorczej  drugiej  spółki.   Mieliśmy kiedyś
kontrolę z NIK i zwrócono nam uwagę, że tak nie powinno być. Czy to jest w porządku czy
nie  ma  innych osób w mieście,  które  mogłyby wyręczyć  tego managera  w tym zadaniu.
Mieszkańcy dziwią się,  że pan Starosta czy Wicestarosta zasiadają w radzie nadzorczej w
jednej  ze  spółek  gdzie  jest  5  osób.  Jest  to  faworyzowanie  pewnych  ludzi.  Można  zadać
pytanie czy to jest rozdawanie prezentów partyjnych kolegom czy też obiektywne szukanie
managerów, którzy są niezastąpieni.
Burmistrz  A.  Rychłowski  w spółkach  są  fachowcy,  ludzie  wybitni,  którzy  wzmacniają
poziom intelektualny tych  spółek.  Należałoby  prześledzić  przynależność  partyjną,  bo  nie
sądzę, że wszyscy są w partiach. Przypomnę, że wiceburmistrz za Pana rządów był również w
radzie nadzorczej. 



Radny S. Berliński czy dobrze myślę, że dywidendy zatrzymano na dalszy rozwój spółek, ze
względu na ciężkie czasy. Jeżeli tak to ja to rozumiem i jestem za.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli. 
Uchwała Nr XI/115/11w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VII
zmiana została podjęta 19 głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się ( zał. nr 5).

Ad. pkt 6 c

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany miejscowego  planu zagospodarowania  przestrzennego
dzielnicy Piaski  (Rakowiec) w Malborku uchwalonego uchwałą nr L/453/10 Rady Miasta
Malborka z dnia 09 września 2010 r. Naczelnik RGP Katarzyna Kostrzewa-Rzoska projekt
dotyczy  niewielkiej  zmiany  w  zakresie  umożliwienia  właścicielom  nieruchomości
inwestowania w zabudowę mieszkaniową.
Opina  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji  Miasta   jest  pozytywna.  Uwag  i
wniosków radni nie mieli.
Uchwała  Nr  XI/116/11  w  sprawie  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania
przestrzennego  dzielnicy  Piaski  (Rakowiec)  w  Malborku  uchwalonego  uchwałą  nr
L/453/10 Rady Miasta Malborka z dnia 09 września 2010 r została podjęta jednogłośnie,
20 głosami za ( zał. nr 6).

Ad. pkt 6 d

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie zasad sprzedaży lokali mieszkalnych
stanowiących mienie komunalne oraz zbycia własnościowego spółdzielczego prawa do lokali
mieszkalnych  przysługującego  gminie  Miasta  Malborka. Naczelnik  RGP  Katarzyna
Kostrzewa-Rzoska w związku z oddaniem  do użytku dwóch budynków komunalnych ul.
Sienkiewicza  41 i  Al.  Sprzymierzonych 130 i  131 wybudowanych ze  środków miejskich
budynki te będą wyłączone ze sprzedaży z zastosowaniem 90% ulgi.
Opina Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta, Kom. Gospodarki Komunalnej
Mieszkaniowej  jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała  Nr XI/117/11 w sprawie zmiany uchwały  w sprawie  zasad sprzedaży  lokali
mieszkalnych  stanowiących  mienie  komunalne  oraz  zbycia  własnościowego
spółdzielczego prawa do lokali mieszkalnych przysługującego gminie Miasta Malborka
została podjęta jednogłośnie 20 głosami za ( zał. nr 7).

Ad. pkt 6 e

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dni  i  godzin  otwierania  i  zamykania  placówek
handlowych,  zakładów gastronomicznych i  usługowych zlokalizowanych na terenie miasta
Malborka  Naczelnik  RGP Katarzyna  Kostrzewa-Rzoska jest  to  uchwała  porządkująca
zasady otwarcia placówek handlowych,  gastronomicznych i  usługowych na terenie miasta
Malborka. Zaproponowała autopoprawkę:  paragraf  4  pkt  3  otrzymuje brzmienie  „Imprezę
masową  w  rozumieniu  niniejszej  uchwały  jest  impreza  dla  nieograniczonego  kręgu
uczestników” – radni przyjęli autopoprawkę  poprzez glosowanie 20 głosami za.
Opina Komisji Rozwoju Gospodarczego i Promocji Miasta i  Komisji ds. Społecznych jest
pozytywna. 



Radny M. Charzewski po nadaniu nowego brzmienia § 4 pkt 3 ma wątpliwości co do treści
pkt  2  tegoż paragrafu.  Czy powinno być „imprez o charakterze  masowym”,  czy „imprez
masowych”, czy to jest to samo?
Naczelnik RGP jest oczywiście ustawa o imprezach masowych a nie o charakterze masowym.
Wniosek radnego M. Charzewskiego § 4 pkt 2 otrzymuje brzmienie: „Ograniczenie czasowe
o którym mowa w pkt 1 nie dotyczy imprez masowych” - wniosek przyjęty jednogłośnie 20
głosami za.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała  Nr  XI/118/11  w  sprawie  ustalenia  dni  i  godzin  otwierania  i  zamykania
placówek handlowych,  zakładów gastronomicznych i  usługowych zlokalizowanych na
terenie miasta Malborka została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 8).

Ad. pkt 6 f

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  oddanie  w  użyczenie  w  trybie
bezprzetargowym na okres do 15 lat nieruchomości komunalnej niezabudowanej położonej w
Malborku przy ul. Toruńskiej Naczelnik RGP K. Kostrzewa – Rzoska przedmiotem uchwały
jest użyczenie w trybie bezprzetargowym terenu na parking na ok.120 miejsc parkingowym,
podmiotowi wskazanemu w uchwale. 
Opina  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej,  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji
Miasta, Komisji Gospodarki Komunalnej Mieszkaniowej i Komunikacji,  jest pozytywna. 
Radny K. Grylak czy parking będzie wyposażony przez miasto przed podpisaniem umowy?
Naczelnik RGP zostanie oddany w takim stanie jaki jest dziś.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała Nr XI/119/11 w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w użyczenie w trybie
bezprzetargowym  na  okres  do  15  lat  nieruchomości  komunalnej  niezabudowanej
położonej w Malborku przy ul. Toruńskiej została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał.
nr 9).

Ad. pkt 6 g

Projekt  uchwały  zmieniający  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o  zamiarze,  bądź
przekazania nieruchomości pomiędzy Gminą Miasta Malborka a Skarbem Państwa.
Naczelnik RGP K. Kostrzewa – Rzoska w toku legislacyjnym służby Wojewody zwróciły
nam uwagę na niefortunną podstawę prawną, wobec tego aby uniknąć procedury związanej z
jej  uchyleniem  zaproponowali  mam  zmianę  podstawy  prawnej  i  wykreślić  dwa  słowa.
Techniczna zmiana niezmieniająca merytorycznej treści. 
Opina  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej,  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  i  Promocji
Miasta,  Kom.  Gospodarki  Komunalnej  Mieszkaniowej  i  Komunikacji,  Komisji  Oświaty
Kultury Sportu jest pozytywna. Uwag  i wniosków radni nie mieli.
Uchwała  Nr XI/120/11  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  wyrażenia  opinii  o  zamiarze,
bądź  przekazania  nieruchomości  pomiędzy  Gminą  Miasta  Malborka  a  Skarbem
Państwa została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 10).

Ad. pkt 6 h

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka z dnia 5
listopada 2010 w sprawie  przyjęcia  na rok 2011 Programu Współpracy  Gminy Miejskiej



Malbork  z  organizacjami  pozarządowymi i  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność
pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka.  P.o. Naczelnika Wydziału OKS
Małgorzata  Krysik -  zmiana  uchwały  wynika  z  rozstrzygnięć  otwartego  konkursu  ofert
ogłoszonego przez Burmistrza  w sprawie realizacji zadań publicznych w różnych obszarach
działalności pożytku publicznego. Środki w kwocie 20 tys które pozostały po rozstrzygnięciu
konkursu    w obszarze kultury i sztuki  przeniesione zostały do obszaru kultury fizycznej
i sportu.
Opina Komisji  Finansowo – Budżetowej,   Komisji  Oświaty Kultury Sportu i  Komisji  ds.
Społecznych jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała Nr XI/121/11 w sprawie zmiany Uchwały Nr LII/482/10 Rady Miasta Malborka
z dnia 5 listopada 2010 w sprawie przyjęcia na rok 2011 Programu Współpracy Gminy
Miejskiej  Malbork  z  organizacjami  pozarządowymi  i  innymi  podmiotami
prowadzącymi działalność pożytku publicznego na rzecz mieszkańców miasta Malborka
została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 11).

Ad. pkt 6 i

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Uchwały  nr  III/11/2006 z  dnia  21  grudnia  2006 r  w
sprawie  powołania  Szkolnego  schroniska  Młodzieżowego  z  siedzibą  w  Malborku,  ul.
Żeromskiego 45.  P.o. Naczelnik Wydziału OKS Małgorzata Krysik zmiana uchwały wynika
z likwidacji MZEASu, który do 31.08.11 r. pełnił obsługę finansowo-księgową schroniska. Z
dniem 01.09.11 r. powyższe zadania przejął Urząd Miasta.
Opina Komisji Oświaty Kultury Sportu jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli. 
Uchwała Nr XI/122/11 w sprawie zmiany Uchwały nr III/11/2006 z dnia 21 grudnia 2006
r w sprawie powołania Szkolnego schroniska Młodzieżowego  z siedzibą w Malborku, ul.
Żeromskiego 45 została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 12).

Ad. pkt 6 j

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany Uchwały  nr  251/XL/97  z  dnia  30  grudnia  1997 r.  w
sprawie  przyznawania  środków  finansowych  na  pomoc  zdrowotną  dla  nauczycieli
korzystających z opieki zdrowotnej.  P.o. Naczelnik Wydziału OKS Małgorzata Krysik tak
jak poprzednio zmiana uchwały wynika z likwidacji MZEASu. Obsługę finansową w zakresie
udzielania  pomocy finansowej  dla  nauczycieli  z  dniem 01.09.11  r.  przejął  Urząd  Miasta,
Wydział Finansowy.
Opina  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej,  Komisji  Oświaty  Kultury  Sportu,  Komisji  ds.
Społecznych jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała Nr XI/123/11 w sprawie zmiany Uchwały nr 251/XL/97 z dnia 30 grudnia 1997
r. w sprawie przyznawania środków finansowych na pomoc zdrowotną dla nauczycieli
korzystających z opieki zdrowotne została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 13).

Ad. pkt 6 k

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały XXXV/328/09 Rady Miasta Malborka z dnia 26
marca  2009  r.  w  sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Miejskiej Malbork”.  P.o.
Naczelnik  Wydziału  OKS Małgorzata  Krysik  również  w  tym  przypadku  realizacja
przyznanej pomocy socjalnej dla uczniów odbywa się przez Urząd Miasta.



Opina Komisji Finansowo – Budżetowej,  Komisji Oświaty Kultury Sportu  jest pozytywna. 
Radny M. Charzewski zaproponował poprawkę w załączniku do uchwały – w regulaminie w
paragrafie 1 powinno być „pobyt czasowy”. Zarówno w paragrafie 7  jak i 11 powinno być
„rodziców lub prawnych opiekunów” i „ucznia – słuchacza”.
Wniosek M. Charzewskiego radnego został przyjęty jednogłośnie 20 glosami za.
Więcej uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała Nr XI/124/11 w sprawie zmiany uchwały XXXV/328/09 Rady Miasta Malborka
z  dnia  26  marca  2009  r.  w  sprawie  przyjęcia  „Regulaminu  udzielania  pomocy
materialnej  o  charakterze  socjalnym  dla  uczniów  zamieszkałych  na  terenie  Gminy
Miejskiej Malbork” została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 14).

Ad. pkt 6 l

Projekt uchwały zmieniający uchwałę w sprawie powołania Komisji Oświaty Kultury i Sportu
Rady Miasta Malborka Przewodniczący Rady A. Mroczkowski poinformował, że radny J.
Barnaś złożył na jego ręce rezygnację z członka Komisji Oświaty Kultury i Sportu w związku
z tym, że pracuje w trzech komisjach.
Opina Komisji Oświaty Kultury Sportu jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała  Nr  XI/125/11  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  powołania  Komisji  Oświaty
Kultury i  Sportu Rady Miasta Malborka  została podjęta 18 głosami za przy 2 głosach
wstrzymujących się.( zał. nr 15).

Ad. pkt 6 m

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/438/10 z dnia 30 czerwca 2010 r. w
sprawie  ustalenia  trybu udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych  i  niepublicznych
jednostek  oświatowych  oraz  zakresu  i  trybu  kontroli  prawidłowości  ich  wykorzystania.
Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny niniejsza uchwała jest konsekwencją decyzji Rady
podjętą w lutym br dotycząca najpierw likwidacji potem przekształcenia dwóch przedszkoli.
W ślad za tym Rada Miasta 25.08.br podjęła uchwałę w sprawie przyznawania dotacji dla
przedszkoli publicznych  i niepublicznych. Uczestniczyłem na rozprawie kolegium RIO która
zakwestionowała naszą uchwał i po glosowaniu uchyliła ją. Wobec powyższego proponujemy
zmianę uchwały jak i zmianę budżetu na 2011 r. Jest to problem nie tylko naszego samorządu.
Jest to być może błąd ustawodawcy. 
Opina Komisji Finansowo – Budżetowej i Komisji Oświaty Kultury Sportu jest pozytywna.
Uwag i wniosków radni nie mieli.
Uchwała Nr XI/126/11 w sprawie zmiany Uchwały Nr XLVII/438/10 z dnia 30 czerwca
2010  r.  w  sprawie  ustalenia  trybu  udzielania  i  rozliczania  dotacji  dla  publicznych  i
niepublicznych jednostek oświatowych oraz zakresu i trybu kontroli prawidłowości ich
wykorzystania została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 16).

Ad. pkt 6 n

Projekt  uchwały  w sprawie  zmian budżetu  Miasta  Malborka na 2011 rok  – VIII  zmiana.
Skarbnik  Miasta  Małgorzata  Pilarska-Downar  konsekwencja  poprzedniej  uchwały  jest



zabezpieczenie środków na powyższe w budżecie miasta. 
Opina  Komisji  Finansowo  –  Budżetowej  i  Komisji  Oświaty  Kultury  Sportu,  Kom.  ds.
Społecznych jest pozytywna. Uwag i wniosków radni nie mieli. 
Uchwała Nr XI/127/11 w sprawie zmian budżetu Miasta Malborka na 2011 rok – VIII
zmiana została podjęta jednogłośnie 20 głosami za.( zał. nr 17).

Ad. pkt 7

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych.
Burmistrz  A.  Rychłowski   odpowiadając  radnemu L.  Witkiewiczowi  to  wiele  w strawie
nawierzchni dróg zostało już zrobione. Do pełnego szczęścia jeszcze dużo brakuje. Chęci są,
jak tylko pozwolą środki. 
Przy ul. Reymonta udało się już poprawić znak drogowy. Jeżeli chodzi o  zardzewiały wagon
to stoi na działce prywatnej i jest własnością prywatną.
 Odpowiadając  radnemu  Z.  Kowielowi  to  robiliśmy  szacunkowy  koszt   remontu  ul.
Wiosennej i to jest ok. 350 tys. Będziemy szukać środków.

Radna Zdanowicz pytała o place zabaw. W 2010 r wykonaliśmy pokazowy plac zabaw
przy ul. Skłodowskiej. Niestety jest tak, że jest on już w 50 % zniszczony.
Zabawki przy ogródkach piwnych często stoją na wydzierżawionym lub prywatnym terenie i
trudno egzekwować od właścicieli określonego działania.
Na ul. Wiosennej mamy plan, żeby ten fragment miasta naprawić, wszystko zależy jednak od
środków. Jeżeli chodzi o zwrot kosztów dla prywatnego właściciela za naprawę chodnika to
niestety nie ma takiej prawnej możliwości. 
W  sprawie  pożaru  budynku  przy  ulicy  Konopnickiej  to  sprawę  zgłosiliśmy  na  Policję.
Niestety nie ma chętnego inwestora na zakup tego terenu.
Zastępca Burmistrza Jerzy Skonieczny odpowiadając radnemu K. Grylakowi  w sprawie
Stowarzyszenia „REKS”  chciałem wyrazić współczucie że jest Pan ofiarą  pogryzienia przez
psy w dzieciństwie, to  na pewno dużo tłumaczy Pana nastawienie do tej akcji.  Całkowicie to
Pana  usprawiedliwia.  Nie  odnoszę  się  do  tej  czy  innej  akcji  organizowanej  przez  rożne
stowarzyszenia.  Miasto  ma  obowiązek  udzielać  zezwoleń  na  organizację  różnego rodzaju
akcji.  Taką  zgodę  oczywiście  udzieliłem  zgodnie  z  prawem.  Pytanie  Pana  dotyczące
obowiązku trzymania psów na smyczy, psów które biegają luzem, wynika to z regulaminu
przyjętego  przez  radnych  o  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  mieście  oraz  wynika  to
również z kodeksu wykroczeń. Psy muszą być trzymane na smyczy. Straż Miejska i Policja
ten obowiązek egzekwuje, oczywiście jest to też kultura osobista właściciela. Odnosząc się do
problemu Pana radnego z dostępem do dokumentów to ma Pan rację, każdy radny ma bardzo
duże  uprawnienia  dotyczące  dostępu  do  dokumentów.  Chciałbym  jednocześnie  jednak
zauważyć, że wydziały, które mi podlegają SPS i OKS zawierają różne  dokumenty o rożnym
stopniu  poufności.  Niektóre  dane  są  drażliwe,  niektóre  podlegają  pod  ochronę  danych
osobowych.  Abstrahuję  od  dokumentu  o  który  Pan  wystąpił  odnosi  się  do  wszystkich
dokumentów o które wystąpi radny. Rozmawiałem 
 z Przewodniczącym Rady, jest  pewna procedura przyjęta, nie wiem czy ja nawet wiedziałem
czy to chodzi o radnego Grylaka czy innego  radnego. Czy to byłby Pan czy radny X to taka
sama procedura powinna być zastosowana. Pani M. Krysik świeżo pełni funkcję naczelnika,
być  może  o  tym  nie  wiedziała  i  zwróciła  się  do  mnie  z  pytaniem.  Poinformowałem  o
ogólnych zasadach stosowanych w tym przypadku, słusznie Pan zauważył, ze jest zapis o
niezwłocznym (czyli bez zbędnej zwłoki ), ale nie oznacza, że w ciągu 5 minut, kiedy Pan
radny  przyjdzie.  Wyobraźmy  sobie  taką  sytuację,  kiedy  pracownicy  mają  swoja  pracę  i



przyjdzie kilku radnych i wystąpi o niezwłoczne udostępnienie dokumentów. Jeżeli jeszcze
Pan będzie chciał mieć wgląd w dokumenty to nie widzę przeszkód. Nie widzę też niczego
złego, że skorzystał Pan z kartki wydziału. Zawsze służymy radą i pomocą.
Radny  K.  Grylak niepotrzebnie  Panie  Burmistrzu  przytaczał  Pan  to  co  się  złożyło  na
zainteresowanie  moja  kwestią,  to  wypaczało  meritum  sprawy.  Mianowicie  jak  chodzi  o
dokumenty to nie oczekiwałem w  5 minut, chociaż bardzo miło byłem obsłużony.  I tu ukłon
w kierunku Pani Naczelnik. Ja te dokumenty już miałem w ręku. Pani poszła, żeby mi je
skserować  i  został  postawiona  jej  bariera.  Bariera  została  postawiona   przez  pana  J.
Skoniecznego. W związku z tym ja to zinterpretowałem jako postawienie w poprzek Pańskiej
postawy wobec  innych zapisów,  które    powinny nas  w jakiś  sposób wiązać.  Chociażby
odwołując się do dzisiejszej sugestii Pana Przewodniczącego,  który powiedział wprost, że
jeżeli radny ma jakieś zapytania  do Pani Skarbnik to proszę się spotkać po sesji i ewentualne
kwestie  wyjaśnić.  Jeżeli  Pan się  odwołuje  do jeszcze  jakiejś  procedury to  proszę  nam ją
przedstawić. A jeżeli nie to niech się Pan spotka z Panem Przewodniczącym domówią sobie w
jaki sposób radny ma docierać do informacji i proszę to sprecyzować.
Przewodniczący A. Mroczkowski jako radni nie mamy szczególnych praw do tego, żeby
Naczelnicy  Wydziałów  za  wszelką  cenę  dawali  nam  dokumenty  o  które  zabiegamy.
Obowiązuje  od dość dawna procedura i  obojętnie czy to  Burmistrz  Rychłowski  czy inny
Burmistrz  nie  ma  obowiązku  przekazania  dokumentacji.  Naczelnicy  podlegają  pod
Burmistrza. Jeżeli mają ustną informację to prosiłem, żeby nie kopiować dokumentów. Taka
formuła,  że jeżeli  radny chciałby otrzymać dokumenty szczegółowe,  musi  zwrócić się  do
Przewodniczącego  Rady.  Przewodniczący  zwraca  się  do  Burmistrza.  Nie  ma  takiego
obowiązku,  że  już  natychmiast.  Bardzo  cenię  stowarzyszenie  REKS  i  trzeba  mieć  dużo
odwagi,  żeby  taką  akcję  przeprowadzić  na  terenie  Malborka.  Uznałem  akcję  za  bardzo
wartościową.  Abstrahując  od  tego  uważam,  że  procedura  musi  być  przestrzegana.  Nie
spotkałem się ze strony żadnego Burmistrza kłopotu z otrzymaniem dokumentów. Wydaje mi
się że każdy z radnych jak zwracał się o informację to ja uzyskiwał.
Zastępca Burmistrza J. Skonieczny to nie jest sprawa związana z moją dobrą czy złą wolą.
Mamy doświadczenia, mieliśmy skargi, przez nie opaczność urzędników, które polegały na
ujawnieniu drażliwych danych i mieliśmy z tego  powodu konsekwencje. Ja nie wiem co Pan
zrobi z tym dokumentem.  Muszę wiedzieć czy dokument zawiera drażliwe dane czy nie,
muszę wiedzieć czy mogę go Panu udostępnić czy nie.  Wszelkie informacje jeżeli  jest to
możliwe Pan zawsze uzyska i proszę zawsze o tym być przekonany. Nie odnoszę się do Pana
personalnie.
Radny K. Grylak  o ile mi wiadomo o wygłuszeniu z obszaru publicznego informacji nie
rozstrzyga drażliwość tej informacji, w żadnym stopniu. To pan Burmistrz chyba wymyślił.
Natomiast pan Przewodniczący odwołuje się do jakiejś procedury, mnie nieznanych ja cytuję
Statut Miasta Malborka oto: prawo do informacji polega na obowiązku udzielenia radnemu
przez pracowników jednostek organizacyjnych  Miasta Malborka pełnej informacji w danej
sprawie w tym na dostępie do dokumentów związanych z ta sprawą”. O żadnej procedurze nie
ma mowy. Pan nie musi wiedzieć, że ja się o czymś dowiedziałem, chyba, że Pan sobie życzy
to bardzo proszę zapisać to w Statucie Miasta. Chciałbym się zapytać w którym miejscu mam
szukać podstawy prawnej dla procedury do której Pan się odwołuje. Ja się odwołuję do statutu
Miasta.
Przewodniczący A. Mroczkowski ja nie rzucam słów na wiatr, to, że może niezbyt wyraźnie
jest zapisane w regulaminie te procedury mimo wszystko obowiązują. Jeżeli potrzebuje Pan
szkolenia z zakresu działania,  funkcjonowania radnego, to ja chętnie Pana wyślę na takie
szkolenie. Niech Pan zrozumie, że każdy naczelnik, pracownik ma swojego przełożonego a



zakres jego obowiązków jest ograniczony. Nie ma prawa na wniosek radnego przekazywać
informacji. 
Burmistrz  A.  Rychlowski  odpowiadając  radnemu  M.  Charzewskiemu  na  temat  ogniska
plastycznego, ani ja ani miasto nie ma żadnych pomysłów być może jest to pomysł Starostwa.
Starostwo płaci man 260 zł. Z naszej strony nie na żadnych zagrożeń.
Jeśli chodzi o spotkanie z wójtem J. Grzanko w sprawie drugiej nitki mostu to gmina nie
przystępowała wcześniej do żadnych ustaleń. Dzisiaj jak już jesteśmy prawie na finale tego
projektu, to gmina podjęła decyzję, że chce doprojektować pewien układ drogowy. Jesteśmy
po rozmowach z GDDKiA czy wyrażą zgodę na przesuniecie terminu wykonania projektu, a
gmina wystąpi  do firmy projektującej  o  doprojektowanie dodatkowych elementów układu
drogowego. My wyraziliśmy taka zgodę i jest też zgoda z GDDKiA.
Zastępca  M.  Rusek oczywiście  jest  zgoda  na  rozliczenie  szkoły  łacińskiej  do  końca
listopada, natomiast jeśli idzie o przetarg to wydaje się, że te zmiany zaowocowały większym
zainteresowaniem.  
Burmistrz  A.  Rychłowski poinformował,  iż  budynek  przy  ul.  Targowej  jest  własnością
prywatną. Będziemy monitorować sprawę poprzez Straż Miejską.
Na targowisku  jest problem kompetencyjny, bo dzierżawcy powinni mieć umowy na śmieci.
Kwestie wyjaśnimy.
Jeżeli  chodzi  o  elewację  budynku po księgarni  to  elewacja  jest  wykonana z  piaskowca i
pewnie potrzebna byłoby zgoda konserwatora zabytków. Poza tym budynek jest  prywatną
własnością. Będziemy rozmawiać z właścicielem, a jest to Spółdzielnia „Społem”.
Jeżeli chodzi o przystanki to po wejściu w życie ustawy o opłatach od przewoźników  za
korzystanie z przystanków myślę, że nie tylko tam ale i w innych miejscach miasta staną nie
tylko ławeczki ale i zadaszenia.
Jeżeli chodzi o kanalizację na międzytorzu to inwestycja zacznie się właśnie od infrastruktury,
czyli  mediów.  Jest  już  harmonogram działań  i  musimy nadążać  za  tymi  działaniami.  W
przyszłym roku chcemy przeprojektować tę część miasta i to będzie kosztować ok. 300 tys.
Zaktualizować  dokumentacje  międzytorza.  Nową  przepompownie  przy  ul.  Chodkiewicza,
która  będzie  odprowadzać  ścieki  w  tej  części  miasta  to  wydatek  rzędu  550  tys.  będzie
realizować to zadanie PWiK ze środków własnych. Następnie w miarę środków kanalizacja
na  Chodkiewicza.  Ale  o  tym wszystkim będziemy dyskutować  przy przyszłym budżecie.
Najlepiej trzeba byłoby zrobić wszystko i kompleksowe ale takich środków nie mamy.
Pytanie radnego Wilka o ustawę śmieciowa to będziemy musieli  ją realizować. Jak z niej
wynika zasady naliczania wprowadzi rozporządzenie wykonawcze, którego jeszcze na dzisiaj
nie  ma.  Natomiast  wysokość  opłaty  ustali  Rada  Miasta.  Zadanie  w  odpowiednich
harmonogramach  czasowych  są  przygotowane.  W  mieście  będzie  się  tym  zajmować
Gospodarz Miasta Barbara Kozicka. Jeśli radny chce się zapoznać z tematem szczegółowo to
proponuje się spotkać z B. Kozicką – odpowie na pytania.
Radna B. Piątkowski pytałam czy istnieje możliwość zatrudnienia naszych bezrobotnych
przy pracach inwestycyjnych na międzytorzu.
Burmistrz A. Rychłowski nie mamy takich możliwości bo inwestycję prowadzi PKP   i firmy
podwykonawcze.  Firmy  wykonawcze  zazwyczaj  szukają  wykonawców  na  miejscu,  więc
może nasi mieszkańcy znajda zatrudnienie. Inwestycja warta jest 2 mld.
Radny J. T. Wilk proszę o odpowiedź na piśmie w sprawie ustawy śmieciowej.
Burmistrz  przekaże odpowiedź na piśmie. Jeśli chodzi o Pana Zamkowskiego to niestety nie
otrzymaliśmy zaproszenia. Staram się śledzić kulturalne wydarzenia w mieście ale nie było
żadnego  sygnału,  jeżeli  byłby  zaproszenie  to  na  pewno  ktoś  z  Urzędu  uczestniczyłby
w  uroczystości.



Ad. pkt 8 

Protokół z X sesji Rady Miasta Malborka został przyjęty poprzez głosowanie 20 głosami za. 

Ad. pkt 9

Komunikaty i wolne wnioski.
Radny S. Berliński chciałem się zapytać radnych czy jeszcze ktoś na problemy z uzyskaniem
informacji z Urzędu?
Radny K. Grylak wiem, że sesja jest zapisana w formie informatycznej, mam ze sobą kartę
pamięci i zainteresowany jestem dzisiaj, żeby te zasoby przelać sobie, wieczorem bym sobie
posłuchał, do kogo mogę się zwrócić.
Przewodniczący każdy może  otrzymać taki zapis, nie wiem czy to będzie dzisiaj gotowe.
Może pan zapisywać każdą sesję. 
Przewodniczący poinformował o III  Festiwalu Piosenki Obcojęzycznej „EUROSONG” w
dniach  30.09  –  01.10.  br  w  Karwanie.  Zgłosiło  się  ponad  40  uczestników.  Festiwal
organizowany przez Młodzieżową Radę Miasta Malborka. W jury zasiądą znane osobistości
Janusz Szrom i Bogdan Hołownia. 
Zastępca  Burmistrza  Maciej  Rusek poinformował,  że  w  ostatni  piątek  brał  udział  w
„rowerowych  piątkach”  w  Gdańsku.  Chciał  podziękować  pracownikom  MWC,  którzy
wspomagali M. Ruska oraz radne Anecie Florczyk która także się zaangażowała.
Radny  M.  Charzewski  z  radością  przyjął  stwierdzenie  pana  Burmistrza,  że  dużym
szacunkiem darzy pana Wawrzyńca Zamkowskiego i że ten szacunek przełoży się na pomoc
w prowadzonej przez niego działalności kulturalnej na rzecz miasta. Jeżeli pan Wawrzyniec
zgłosiłby  się  z  taką  prośbą  to  rozumiem,  że  z  dużą  uwagą  taki  wniosek  rozpatrzy.
Poinformował również, że w dniu 1.10 o godz. 12.00 odbędą się w Malborku Mistrzostwa
Polski smoczych łodzi w wyścigach długodystansowych. 
Radny S. Grudziński  mieszkańcy międzytorza od lat czekają na kanalizację i znów będą
oszukani, bo pan Burmistrz powiedział, że zakres tych prac będzie niewielki. Refleksja jest
szersza, ostatnia kadencja przejdzie do historii jako jedyna która nie zrobiła nic w zakresie
kanalizacji. Wracając dalej budowa stacji uzdatniania wody, jak to sprytnie przerzucono na
barki zakładu wodociągu. Skutek jest jaki, pozbawiono firmę środków na modernizację firmy,
sieci, wodociągu. Kredyt zaciągnięty spowodował podwyżkę cen i spowodował obciążenie
mieszkańców. I refleksja jest na przyszłość dla radnych.
Burmistrza A.  Rychłowski jeśli  chodzi  o pana Zamkowskiego to jak każdy mieszkaniec
może wystąpić o pomoc.
Panie  radny Grudziński  ja  powiedziałem wręcz  coś  odwrotnego   nakłady będą  duże.  W
przyszłym roku prawie 1 mln zł, a z projektami troszkę więcej. Nie będę z panem wchodził w
dyskusję bo ekonomicznie różnimy się diametralnie. Różnica między nami polega na tym, że
Pan  może  mówić  co  pan  chce  i  wygłaszać  różne  teorie  i  nie  ponosi  pan  za  to
odpowiedzialności  .Natomiast  ja  w  jakieś  mierze  kreując  politykę  gospodarczą  miasta
ponoszę za to odpowiedzialność.
Radny  S.  Grudziński weźmy sprawę  lodowiska  pobudowano  i  przekazano  aportem dla
OSiRu jaka było przeszkoda, żeby aportem przekazać dla wodociągów i nie płaciłoby się
VAT.



Ad. pkt 10
Wobec wyczerpania porządku Przewodniczący Rady Arkadiusz  Mroczkowski  zamknął  XI
sesję.
Protokółowała Ewa Arbart 

                                                                                              Przewodniczący 
                                                                                         Rady Miasta Malborka

                                                                                         Arkadiusz Mroczkowski


